
Mødet blev afholdt på Store Magleby Skole i
personalerummet tirsdag den 28. november kl.
17.00-19.00

Mødedeltagere:
Forældrerepræsentanter:
Erwin Lansing, Jacob Bøgemose, Tine Vitved,
Charlotte Tranberg, Charlotte Saabye, Camilla
Mikkelsen Suhr og Sylvia Mark Andreasen

Medarbejderrepræsentanter:
Henriette Thorius og Dennis Friis Skram

Elevrepræsentanter:
Alfred 8.c, formand og Aviaja 7.c, næstformand

Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen:
Annette Nyvang

Repræsentanter fra ledelsen:
Jens Charpentier og Steen Nielsen

Referat:

Afbud fra:

1. Godkendelse af dagsordenen
Valg af ordstyrer

Godkendt. Erwin ordstyrer. Punkt 4 blev
behandlet først.

2. Meddelelser fra

Formanden Dejligt at vi er fuldtallige.
Det rådgivende skoleorgan drøftede alkohol og
elever samt vision for fremtidens folkeskole på
sidste møde.

Skolen og SFO ● Cykelstativer er etableret ved
Hollænderhallen, vi afventer næste fase
ift. skolegård, lige nu omhandler det
afklaring omkring valg af træer, der er
også bestilt materialer til trapper og
lignende, der nu skal bygges og herefter
stilles op

● Etablering af rumleriller og lignende
fartdæmpende tiltag ved cykelstien op
mod skolen, herunder galger ved
udgange, er undervejs



● Arbejdet med
undervisningsmiljøvurderingen er godt i
gang

● Klippe-klistredag er afholdt og skolen er
iklædt julens farver og stemning

● Sidste skoledag inden jul nærmer sig,
med besøg i kirken og julebanko for
eleverne

● Niveauet for UU-vejledning på skolen er i
den kommende tid potentielt udfordret

● Pauseaktivitet for udskolingen er startet
op i gymnastiksalen. Her er der adgang til
at spille bordtennis for årgangene på skift

● Brætspilscafeén for 1.-4. klasserne er
også godt i gang og bruges mere og mere
af eleverne

● Ørestad Gymnasium på besøg i morgen
med oplæg til 9. årgang.

Medarbejderne Der har med succes været afholdt speeddating
med repræsentanter fra mange
ungdomsuddannelser. Andre årgange kommer
glade hjem fra forskellige arrangementer på
fortet. Venskabsklasserne holdt klippe-klistredag i
fredags, hvor skolen blev julepyntet.

På SFO’en er der afholdt månebaseforløb. Der er
startet fire nye medarbejdere, så SFO’en nu er
fuldtallig igen. I den kommende tid er der fokus
på juleaktiviteter.

Eleverne Arbejdet med undervisningsmiljøvurderingen er
godt i gang. På elevrådsmødet i januar
fremlægges den nye plan og vurdering.

Udvalg
- Trafikudvalget Se orientering fra skolen om cykelstativer og

rumleriller

- Kontaktforældreudvalget
(Forældreindragelse)

Intet nyt.

Kommunalbestyrelsen Annette fortalte, at der ikke var mange
skolerelaterede punkter på sidste udvalgsmøde,
men mange næste gang, bla svømmehalstider,
Klub Sølyst under Klub Dragør oma.



3. Spørgsmål til meddelelsespunkter Har man overvejet, at det er de samme børn, der
igen rammes ved klubsammenlægning?
Forældreforeningen vil gerne skænke en bænk til
den nye skolegård, hvis skolen vil have den?
Hvad gør vi for at bevare de unges interesse for
ungdomstilbuddet?
Vi ser også, at 3. klasserne forlader SFO’en.
Hvad kan gøres?

4. Besøg fra SSP om alkohol og sidste
skoledag på skolen (Peter Henriksen fra SSP
deltog under punktet)

Bilag:

Fremstilling af punktet:
Peter fortalte, at baggrunden for hans deltagelse i
mødet er, at der sammenlignet med andre
kommuner er et højt alkoholforbrug fra 9. klasse.
Peter fortalte om Den Islandske Model, som
kræver samarbejde mellem politikere, foreninger,
skoler, forretninger, udskænkningssteder og lign.
Man vil også gerne tage livtag med måden, som
9. klasserne holder sidste skoledag på. Her
tænkes både på rundturen og festen om aftenen.
Målet er en dag uden alkohol. I nogle kommuner
findes allerede alkoholfri arrangementer.
Empiri viser, at forældrenes evne og vilje til at
sige nej eller begrænse alkoholindtag, har stor
effekt.
Dragørs unge har i statistikkerne et langt større
alkoholforbrug end de fleste andre kommuner.
Det kræver stort forældreengagement over flere
år, hvis det skal lykkes at ændre kulturen.
Der holdes møde med forvaltningen i nærmeste
fremtid.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Allerede nu ses eksempler på aftaler i klasser om
alkoholfri 2. dagsfester efter konfirmation, som
måske kan føres over på sidste skoledag.
Det opleves, at kontrakter, som laves i 7. klasse
krakelerer i 8. klasse. Så det kunne være en god
ide at fremskrive kontrakterne, så de også passer
senere i forløbet.
Sidste skoledag er en vigtig dag som afslutning
på skolefællesskabet, så det er vigtigt at
bibeholde en fælles fest for eleverne i Dragør så



det ikke er en konkurrence mellem en fest med
eller uden alkohol.
Der er også bekymring over sammenhæng
mellem misbrug af alkohol og stoffer, som pt er
nemme at få fat i.
Det er interessant at forske i årsager til at
forældre faciliterer køb af øl og spiritus til deres
børn.
Eleverne mener ikke, at der er grund til at der
skal være alkohol til fester.
Et fælles event for alle eleverne i 9. uden alkohol
kunne trække eleverne til.
SB skal sende signaler om opbakning til alkoholfri
kultur.
SB kan tage fat i starten på “fødekæden”, som
energidrikke, chips og lign kan betragtes som.
Forældrekontrakter om alkoholfrie skoleår skal
styrkes.
Kan skolerne gå sammen om sidste skoledag
uden alkohol?
Problematikken kan tages op på et
kontaktforældremøde.

Beslutning på mødet:
SB tager orienteringen til efterretning og arbejder
videre mod et princip, der kan forbyde
energidrikke, chips og lign.

5. Afrapportering fra skolen til forvaltning
og BFKU om skolens status

Bilag: Afrapportering for skoleåret 2022/2023

Fremstilling af punktet:
Jens fortalte, at skolen har udarbejdet en
afrapportering om status for skolen.
Afrapporteringen er et lovpligtigt dokument, der
skal udarbejdes som led i kravet om, at der skal
afholdes en skoleudviklingssamtale for den
enkelte skole, altså samme bekendtgørelse, der
også indeholder bestemmelserne om
folkeskolens nationale overgangstest og lignende
om test og evaluering.

Formelt skal afrapporteringen inddrage
resultaterne fra de obligatoriske nationale test og
anden relevant viden, ligesom samtalen skal
berøre status på eksisterende udviklingsplaner,

https://drive.google.com/file/d/1FalKQ3RlTBMcBnaLogWeMx-dxAOFutfx/view?usp=sharing


altså skoleplanen, kommuneplanen og
skolepolitikken.

Det er på denne baggrund, at dokumentet
berører:

● Resultaterne fra folkeskolens nationale
overgangstest i foråret 2023

● Resultaterne fra afgangsprøverne i
sommers

● Udvalgte trivselsdata og
● Status på arbejdet med skoleplanen og

dermed også implementeringen af Dragør
Kommunes skolepolitik.

Som det fremgår af afrapporteringen, er mange
af niveauerne og resultaterne egentlig fine,
særligt er det værd at fremhæve, at skolen har
mange indsatser både på skoleniveau, men især
også i de enkelte klasser, der adresserer arbejdet
med skolepolitikken. Der er meget at være positiv
over omkring skolens indsatser og resultater.
Men det er også konklusionen i dokumentet, at
der er behov for at have færre indsatser på
skolen, således at næste skoleplan er troværdig
på balancen mellem de ressourcer, skolen har og
de ønsker, vi har til indsatser. Samtidig er det
nødvendigt, at der er dele af næste skoleplan,
der handler om skolens fundament internt - hvis
der skal ske en udvikling, skal der også være
kapacitet til den.

Der er afholdt skoleudviklingssamtale med
forvaltningen den 22. november, dermed er
dokumentet også blevet brugt, som det var
intentionen. Under skoleudviklingssamtalen blev
afrapporteringen således drøftet indgående ud fra
en række nedslagspunkter fra forvaltningen. Vi
afventer for nuværende referatet fra samtalen.

Når referatet er modtaget, vil vi også præsentere
dette i skolebestyrelsen, ligesom det også er
starten på den proces, vi skal have om den
kommende skoleplan.

Jens spurgte herefter skolebestyrelsen om input
og bemærkninger til afrapporteringen.



Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
SB drøftede faldene matematikresultaterne. Der
er bud på forklaringer i afrapporteringen.
Skolen løfter stadig over niveau.
Der savnes bidrag fra SFO, men det hører ikke til
i denne afrapportering.
Der er overraskelse over trivselsmålingen, som
ligger lavere end på de andre skoler i Dragør. Der
er talt med alle klasser om dele af
trivselsmålingen. Det, vi hører fra eleverne, skal
være med til at danne den næste skoleplan, og
elementer kommer også til at være en del af
undervisningsmiljøvurderingen.
Til næste trivselsmåling overvejes en grundigere
introduktion af eleverne til målingen.
En pointe er også, at det i perioder er hårdt at gå
i skole.
Eleverne fortalte, at der også er eksempler på, at
spørgsmålene ikke er taget seriøst, når der er
svaret.
Der er i alle klasseteam arbejdet med målingen
efterfølgende.
Det er vigtigt, at eleverne ved, hvad skolen
egentligt gør i løbet af skoledagen og sætte ord
på indsatser og baggrunden for dem.
Betydningen af et ord som stress har ændret
betydning, hvilket kan påvirke resultaterne.

Beslutning på mødet:
SB tager afrapporteringen til efterretning

6. Henvendelse om forældrearrangerede
ture fra forælder

Bilag:

Fremstilling af punktet:
En forældre ønsker at beslutningen fra sidste
omgøres..

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Der blev givet forskellige holdninger til kende.
Herunder muligheden for at skolen giver en fridag
til en forældrearrangeret tur.
Det er fantastisk, at der er forældre, der vil og kan
tage på særture, men det er ikke SBs område at



have meninger om, så der skal holdes fast i
tidligere beslutning.
Skolen skal regulere omstændighederne om en
ekstra tur, som giver deltagelsesmuligheder for
alle.
Det er vigtigt, at lærerne ikke har nogen rolle i
ekstra ture.
Ved at indføre muligheden for ekstra ture, tager vi
på en måde ansvaret for politiske beslutninger
om reduceret økonomi.
Beslutningen er gældende for fremtidige ture.

Beslutning på mødet:
SB stemte om:
Nej/0 dage
eller
En dags frihed til max en tur om året og ingen
lærerdeltagelse og ingen togbilletter. Alle elever
skal sikres deltagelse.

SB stemte 5-5. Derved ændres seneste
beslutning ikke.
Der ændres ikke ved de ture, der er arrangeret.

7. Eventuelt Sylvia roste den sidste skole-hjemsamtale.
Plan og teknik vil hjælpe skolerne med en
trafikstrategi.

8. Godkendelse af referatet Referatet godkendt pr. mail


